
Jednání Pracovní skupiny pro jednotnou metodiku mapování a kategorizace přístupnosti prostředí 

ZÁPIS 

online (administrátor POV) 

úterý 30. dubna 2024, 10:00 – 12:00  

 

PROGRAM: 

 Mapování přístupnosti v ČR – novinky 

Ing. Dagmar Lanzová 

 

 Mapování přístupnosti bytů a bytových jednotek v obecních bytových fondech 

Mgr. Kateřina Novotná (Pražská organizace vozíčkářů) 
 

 

SEZNAM ÚČASTNÍKŮ:  

Antonovičová Milena 

Filipčík Mirek, Magistrát města Ostrava 

Lanzová Dagmar, NRZP 

Novák Petr, MMR 

Novotný Milan, Spolek pro podporu cestování handicapovaných 

Rossi Eva, Magistrát města Brna 

Tomandl Jan, Pražská organizace vozíčkářů, z. s. 

Václavková Eva, NIPI, o. p. s. 

Vyoralová Zdeňka, Trend vozíčkářů Olomouc 

Zamastilová Romana, Česká abilympijská asociace 

Zezulová Jana, ELSA ČVUT 

Hosté: 

Novotná Kateřina, Pražská organizace vozíčkářů, z. s. 

 

 



PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 

 
1) Administrativní úkony spojené s fungováním PS 

 

- zápis z minulého jednání schválen 

 

2) Mapování přístupnosti v ČR – novinky 

 

- Dagmar Lanzová představila projekt V3 Design for All a certifikaci přístupnosti 

Access4you 

- proběhla diskuze (Lanzová, Antonovičová, Novotná, Novotný, Tomandl), týkající se 

zejména nevhodných a nedostatečných postupů při mapování osobami, které 

problematice nedostatečně rozumí (např. proběhlé mapování resortů na základě 

požadavků ÚV), byla akcentována myšlenka vzniku jednotného úložiště (resp. možnosti 

využití současného úložiště organizace Disway), které by bylo využitelné pro všechny 

organizace zabývající se mapováním přístupnosti, včetně např. Czech Tourism. Zmíněna 

byla také existence národních datových skladů ve Švédsku a v Německu (možnost 

prezentace na příštím jednání). 

 

3) Mapování přístupnosti bytů a bytových jednotek v obecních bytových fondech 

 

- Kateřina Novotná představila plán na přípravu metodiky mapování přístupnosti bytových 

jednotek pro potřeby pasportizace stávajícího bytového fondu 

- proběhla diskuze (Lanzová, Antonovičová, Novotná, Novotný, Tomandl), ze které 

vyplynulo jednoznačně pozitivní hodnocení záměru, ale i obava nad ochotou obcí 

financovat takové mapování. Diskuze nadále pokračovala nad možností přípravy metodiky 

tak, aby obce byly schopné pasportizaci provést samostatně, případně ukázat dobrou praxi 

ve spolupráci s konkrétními městskými částmi. 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Jednání Pracovní skupiny pro jednotnou metodiku mapování a kategorizace přístupnosti prostředí je realizováno 

za přispění prostředků státního rozpočtu ČR z programu Ministerstva pro místní rozvoj. 


